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Fleirbrukshall – vurdering av løysingar

09.03.2023 Kommunestyret:
Handsaming i møtet:
Idrettshall og aktivitetshus, foreslått av Karl Bård Kollbotn, Framstegspartiet
Framlegg til vedtak arkivsak: 21/708

Samnanger Frp slutter seg til å bygge en nøktern idrettshall på grusbananen i Hagabotnane. Området 
er ferdig regulert for idrett. Viser til tidligere mulighetsstudie innsendt av Odd Arna Haga og tilbud på 
idrettshall sendt til administrasjon/Rådmann fra Samnanger FrP. Det skal hentes inn en 
totalentreprise på bygging av idrettshall (internasjonale mål for håndballbane), på grusbanen og i 
tilknytning til eksisterende garderobeanlegg i Hagabotnane.
I tillegg vurdere å bygge et tilbygg på eksisterende ungdomshus i Norbygda (aktivitetshus) er en ny og 
spennende tanke, som kan realiseres forholdsvis raskt. Dette ønsker vi at Rådmann skal utrede og 
komme tilbake med en uttale/utredning til den: 20.04.2023.
Brannstasjon skal helt ut av vedtaket, som omhandler flerbrukshall og skal bli behandlet i egen sak.

Framlegg sak 28/23, foreslått av Monica Tjønna, SenterpartietUavhengig representant
Samnanger kommune er inne i ein økonomisk situasjon der det er lagt opp til innsparingar på kr. 
6.000.000 i einingane. Det synas vanskeleg å då forsvara at det er korrekt å prioritera ein 
fleirbrukshall på noverande tidspunkt.
Vi stoppar med dette vidare utgreiingar, dette kostar kommunen pengar i form av tid og ressursbruk.

Monica T
UA.

Sak 028/23 Fleirbrukshall, foreslått av Øyvind Røen, Senterpartiet
Kommunen arbeider vidare med å vurdera Haukanesmarka på nordsida av fv. 136 og eit område ved 
Grendahuset som mogelege tomter for fleirbrukshall.

Det skal vurderast kombinasjonsløysingar der ein også kan nytta Grendahuset til aktivitetar. Det skal 
sjåast på om det er mogeleg å byggja ein nøktern idrettshall i Hagabotnane i kombinasjon med eit 



aktivitetshus i området frå Bjørkheim til Grendahuset.

Det skal vurderast eventuell gevinst med å inkludera ny brannstasjon som del av løysinga for 
fleirbrukshall i samband med tomtealternativet ved Grendahuset. Dette kjem i tillegg til 
utgreiingsarbeidet som alt er sett i gang når det gjeld plassering av ny brannstasjon.

Resten som ordføraren sitt framlegg.

Øyvind Røen Sp

Handsaming: 
Karl Bård Kollbotn (Frp) sette fram framlegg til vedtak. 

Shirin Kvernes Khadoor (Ap) bad om gruppemøte. 

Etter gruppemøtet sette Monica Tjønna (Uavh) fram framlegg til vedtak. 

Øyvind Røen (Sp) sette fram framlegg til vedtak. 

Røysting: 
Det vart først røysta over framlegget til Monica Tjønna. Framlegget fall med 19 mot 2 røyster. 

For framlegget til Monica Tjønna Imot framlegget til Monica Tjønna
Monica Tjønna (Uavh) Knut Harald Frøland (Bl)
Jon Magne Bogevik (Ap) Lena Tveit (Bl)

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl)
Knut Loneland Høibraaten (Bl)
Ove Totland (Bl)
Øyvind Steinsland (Bl)
Solveig Vassenden (Bl)
Martin Haugen (Bl)
Linda Haug Kollbotn (Frp)
Odd Arne Haga (Frp)
Karl Bård Kollbotn (Frp)
Shirin Kvernes Khadoor (Ap)
Gunn Østvik Petersen (Ap)
Harald Boge (Ap)
Øyvind Røen (Sp)
Gunn Totland Moss (KrF)
Arild Røen (H)
Øyvind Strømmen (MDG)
Oskar Røen (MDG)

Det vart så røysta over framlegget til Karl Bård Kollbotn. Framlegget fall med 18 mot 3 røyster.
For framlegget til Karl Bård Kollbotn Imot framlegget til Karl Bård Kollbotn

Linda Haug Kollbotn (Frp) Knut Harald Frøland (Bl)
Odd Arne Haga (Frp) Lena Tveit (Bl)
Karl Bård Kollbotn (Frp) Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl)

Knut Loneland Høibraaten (Bl)
Ove Totland (Bl)
Øyvind Steinsland (Bl)



Solveig Vassenden (Bl)
Martin Haugen (Bl)
Shirin Kvernes Khadoor (Ap)
Gunn Østvik Petersen (Ap)
Harald Boge (Ap)
Jon Magne Bogevik (Ap)
Øyvind Røen (Sp)
Gunn Totland Moss (KrF)
Arild Røen (H)
Øyvind Strømmen (MDG)
Oskar Røen (MDG)
Monica Tjønna (Uavh)

Det vart så røysta over framlegget til Øyvind Røen. Framlegget fall med 19 mot 2 røyster. 
For framlegget til Øyvind Røen Imot framlegget til Øyvind Røen

Øyvind Røen (Sp) Knut Harald Frøland (Bl)
Arild Røen (H) Lena Tveit (Bl)

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl)
Knut Loneland Høibraaten (Bl)
Ove Totland (Bl)
Øyvind Steinsland (Bl)
Solveig Vassenden (Bl)
Martin Haugen (Bl)
Linda Haug Kollbotn (Frp)
Odd Arne Haga (Frp)
Karl Bård Kollbotn (Frp)
Shirin Kvernes Khadoor (Ap)
Gunn Østvik Petersen (Ap)
Harald Boge (Ap)
Jon Magne Bogevik (Ap)
Gunn Totland Moss (KrF)
Øyvind Strømmen (MDG)
Oskar Røen (MDG)
Monica Tjønna (Uavh)

Det vart til slutt røysta over framlegget til ordførar Knut Harald Frøland. Framlegget vart vedteke 
med 15 mot 6 røyster. 

For Knut Harald Frøland sitt framlegg Imot Knut Harald Frøland sitt framlegg
Knut Harald Frøland (Bl) Linda Haug Kollbotn (Frp)
Lena Tveit (Bl) Odd Arne Haga (Frp)
Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) Karl Bård Kollbotn (Frp)
Knut Loneland Høibraaten (Bl) Øyvind Røen (Sp)
Ove Totland (Bl) Arild Røen (H)
Øyvind Steinsland (Bl) Monica Tjønna (Uavh)
Solveig Vassenden (Bl)
Martin Haugen (Bl)
Shirin Kvernes Khadoor (Ap)
Gunn Østvik Petersen (Ap)
Harald Boge (Ap)



Jon Magne Bogevik (Ap)
Gunn Totland Moss (KrF)
Øyvind Strømmen (MDG)
Oskar Røen (MDG)

KS- 028/2023 Vedtak:
Det skal i tillegg til vurdering av fleirbrukshall på Lauskar, også sjåast på tomtealternativa 
Grunnavågen på Bjørkheim, «Reistadpøyla» ved Grendahuset og Haukanesmarka på nordsida av fv. 
136. 

Det skal vurderast kombinasjonsløysingar der ein også kan nytte Grendahuset til aktivitetar. 
Det skal sjåast på moglegheit med å bygge nøktern idrettshall i Hagabotnane i kombinasjon med 
fleirbrukshall/aktivitetshall i Bjørkheimsområdet.  

Det skal vurderast eventuell gevinst med å inkludere ny brannstasjon som del av løysing for 
fleirbrukshall ved tomtealternativa Lauskar og «Reistadpøyla». Dette kjem i tillegg til vurdering av 
brannstasjon andre stader som pågår i eige prosjekt.

Alternativa skal vurderast etter måloppnåing/samfunnseffekt, risiko med realisering, forventa 
investeringskostnader (dvs. der tilskot og mva. er trekt frå), framdriftsplan og driftskostnader. 

Vurdering av dei ulike alternativa, inkl. anbefalt, løysing skal presenterast i kommunestyremøtet 
20.04.2023. 

Ordføraren sitt framlegg til vedtak:
Det skal i tillegg til vurdering av fleirbrukshall på Lauskar, også sjåast på tomtealternativa 
Grunnavågen på Bjørkheim, «Reistadpøyla» ved Grendahuset og Haukanesmarka på nordsida av Fv. 
136. 

Det skal vurderast kombinasjonsløysingar der ein også kan nytte Grendahuset til aktivitetar. 
Det skal sjåast på moglegheit med å bygge nøktern idrettshall i Hagabotnane i kombinasjon med 
fleirbrukshall/aktivitetshall i Bjørkheimsområdet.  

Det skal vurderast eventuell gevinst med å inkludere ny brannstasjon som del av løysing for 
fleirbrukshall ved tomtealternativa Lauskar og «Reistadpøyla». Dette kjem i tillegg til vurdering av 
brannstasjon andre stader som pågår i eige prosjekt.

Alternativa skal vurderast etter måloppnåing/samfunnseffekt, risiko med realisering, forventa 
investeringskostnader (dvs. der tilskot og mva er trekt frå), framdriftsplan og driftskostnader. 

Vurdering av dei ulike alternativa inkl. anbefalt løysing skal presenterast i kommunestyremøtet 
20.04.2023. 

Dokument som er vedlagt:
Presentasjon i Samnanger kommunestyre 08.12.2022

Kva saka gjeld
Kommunestyret vedtok 15.09.2022 følgjande: 

«1. Styringsgruppa for fleirbrukshall vert utvida med økonomisjef og ordførar. 



2. Alternativ plassering for fleirbrukshall, dersom Lauskar-alternativet ikkje lèt seg realisera, vert 
Haukanesmarka på nordsida av fv. 136. Dersom styringsgruppa si vurdering vert at prosjektet bør 
vidareførast på alternativ plassering, skal dette leggjast fram for kommunestyret for endeleg 
plassering.»

Samnanger kommune er ein av få kommunar som vart teken ut til å delta i Vestland fylke sitt prosjekt 
«Nyskapande aktivitetsanlegg». Dette prosjektet er ei målretta satsing for å skape gode lokale 
møteplassar med varierte og attraktive lågterskeltilbod for fysisk aktivitet. Møteplassane skal bygge 
på arkitektur av høg standard og vere nyskapande i funksjon, organisering og aktivitetar og bli 
naturlege samlingsstadar i bygda vår.

Det kan i lys av deltaking i Vestland fylke sitt prosjekt vere naturleg at me i tillegg til Lauskar og 
Haukaneset også vurderer andre tomtealternativ før me går inn i detaljar og entreprise. Prosjektet er 
framleis i ein fase der dette er mogeleg.

Vurderingar og konsekvensar: 
Fleirbrukshallprosjektet medfører stor kostnad for Samnanger kommune, samstundes kan prosjektet 
bety mykje for å styrke aktivitetstilboda me gir innbyggjarane våre. Det er viktig at sluttresultatet 
samsvarar med målsettingane me har for prosjektet. 

Samnanger kommune har gjennom deltaking i prosjektet «Nyskapande aktivitetsanlegg» fått meir 
innsikt der viktige spørsmål som kven me ønskjer å bygge for og kva me ønskjer å oppnå skal svarast 
på. På grunnlag av ny innsikt bør me gjere nye vurderingar av ulike tomtealternativ og løysingar, før 
me går inn i detaljar av kva ein fleirbrukshall skal innehalde. 

Det er spesielt viktig å få belyst dei langsiktige effektar dette kan ha for Samnanger, og at ein 
vurderer dette i forhold til dei investeringar som skal til for å få prosjektet realisert. 
Det er for framtida me planlegg, der me må legge  vekt på at målgruppa er langt breiare enn dei unge 
som driv organisert aktivitet. Her skal det vere rom for alle. I ein relativ fersk folkehelserapport har 
me fått kunnskap om at mange i Samnanger kjenner seg einsame og at mange er i lite aktivitet. Dette 
gjeld folk i alle aldrar. Å vere einsam, kombinert med liten aktivitet, er alvorleg og det kan føre til 
sjukdom. Ungdommen har i mange år meldt at dei saknar ein stad å treffast, ein stad som er 
ungdommen sin eigen stad. Mange ungdommar driv med idrett eller kultur, det er bra. Men fleire 
finn seg ikkje til rette her, og mange sit heime. Og me går ikkje lenger på besøk til kvarandre i same 
grad som før. Ungdomar si deltaking i prosessen er svært viktig. 

Me blir fleire eldre i Samnanger. At me blir fleire eldre er ikkje berre ei utfordring. Eldre er også ein 
stor ressurs for kommunen, blant anna i frivillig arbeid. Rådmannen har sett i gong ei undersøking om 
korleis me vil bu når me blir eldre. Dette kan bety nye bustadløysingar i Samnanger, noko som kan 
vere bra for alle aldersgrupper og for næringslivet vårt. Men også dei eldre treng møteplassar, og ein 
treng å halde seg i aktivitet.

Det er naturleg at ein vurderer om det kan vere eventuelle gevinstar med å inkludere ny 
brannstasjon som del av prosjektet. 


